
Mødeemne: Studienævnsmøde (februar møde udskudt) 
Mødedato: 06-03-2024 09:00
Placering: Comenius  OD HUM IKV Comenius Meetingroom (Ø10-212-1)
Link til Outlook-element: klik her

Invitationsmeddelelse
Kære studienævnsmedlemmer

Tak for jeres fleksibilitet i forhold til flytningen af studienævnsmødet.

Mødet afholdes på onsdag d. 6. marts, kl. 9-12, som et fysisk møde i mødelokale Comenius.
Lad mig vide, hvis I ikke kan deltage i et fysisk møde.

Jeg vedhæfter dagsordenen her, materialet finder I i TEAMS som sædvanligt.
De fleste bilag er uploadet på nuværende tidspunkt, de resterende bliver det hurtigst muligt.

Studentersagerne er i SAGA.

Mange hilsner
Simon

Indhold
Deltagere

Anne Kirstine Mikkelsen (Accepteret i Outlook) OK

Anne-Mette Mandel Refskou (Accepteret i Outlook) OK

Asta Lund Iversen Afbud
Elisabeth Muth Andersen (Accepteret i Outlook)

Katrine Marie Brendstrup Nielsen (Accepteret i Outlook) OK

Klaus Geyer (Accepteret i Outlook) OK

Rebekka Kollmorgen Pollov (Accepteret i Outlook) OK

Simon Hildebrand Hedegaard (Accepteret i Outlook) OK

Thomas Wegener Friis Afbud
Thomas Wiben Jensen (Accepteret i Outlook) OK

Karen Fog Rasmussen (Accepteret i Outlook) OK

Signe Østergaard Christensen (Accepteret i Outlook) OK

Heidi Bruusgaard Madsen (Accepteret i Outlook) OK
Emma McCulloch OK

Noter

Mødeleder: Thomas Wiben Jensen

Referent: Simon Hildebrand Hedegaard

Studienævnet for Dansk, Tysk og Spansk

Punkter: Sagsfremstilling Referat

Godkendelse af 
dagsorden

1. Dagsordenen blev godkendt med tilføjelse af nyt punkt 6f Ændret bedømmelse, Projektorienteret forløb, Dansk

Godkendelse af 
referat fra mødet 
den 31. januar 2024

2. Referatet fra mødet d. 31. januar 2024 blev godkendt, med bemærkning om behov for konsekvensrettelser af 
studienævnsformand til studienævnsforperson, jf. den godkendte forretningsorden.

Meddelelser3. Studienævnsforpersona)

Studieleder, Danskb)

Studieleder, Tyskc)

Studerended)

Studiesekretariatete)

Studienævnssekretariatetf)

Andreg)

TWJ indledte mødet med en kort præsentationsrunde og bød velkommen til Tyskstuderende Emma 
McCulloch, der er er ny suppleant fra marts til august i Annes fravær.

a)

Udskiftning i Dansk aftagerpanel: Thomas Illum Hansen udtræder og erstattes af Nana Breinholt Klitø, 
ligeledes fra UCL.

b)

Åbent Hus: AMMR og Sif og Simone deltog som studerende. Der var ca. 15 tilhørere til oplæggene. Standen 
var velbesøgt og der er en god fornemmelse på studiet.

Der er produceret rekrutteringsvideoer for Danskstudiet og de er tilgængelige på hjemmesiden.

Der er hastebevilget penge til biograftur ved Moritz Schramm (950 kr.).c)

6. marts 2024 - referat
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Der er hastebevilget penge til biograftur ved Moritz Schramm (950 kr.).c)

Åbent Hus: Studiets stand var relativt godt besøgt.

Fredag d. 8. marts får Tysk besøg af de humanistiske prodekaner til det første møde i en række. Formålet  er, 
at afsøge samarbejdsmulighederne på tværs af landet mellem KU, AU og SDU. På tegnebrættet er tiltag, 
hvor studerende kan vælge specialevejleder på tværs af universiteterne; samarbejde om et fælles 
kursusudbud for studerende, der ikke tager på et udlandsophold og en forenklet meriteringsmodel af kurser, 
der tages på ét af de 3 universiteter.

Rektors nyligt nedsatte advisory board for Tysk besøger SDU torsdag d. 14. marts. Boardet har Lykke Friis 
som formand og skal være med til at øge opmærksomheden på Tysk-uddannelserne på SDU.

Studietur til Freiburg for 1. semestersstuderende: Status er at IVK gør hvad de kan for at det kan lykkes at 
sende de IVK-studerende med også. Negot.-studiet har ikke mulighed for at sende 1. semestersstuderende 
afsted, men arbejder på at tilbyde muligheden til de studerende på 3. semester.

Dansk: d)
Der reklameres for Nordkurs. Der skal udpeges en underviser, som ansvarlig for Nordkurs.

Dimission: Hvornår ligger den? Ifølge TWJ er den ved at blive planlagt, KFR og TWJ er så småt i gang og der 
er studerende på sagen. Dionysos har udmeldt 7. juni som afslutningsdato for BA og KA. TWJ og KFR følger 
op. Der var stemning for en fælles dimission for Dansk, Tysk og Spansk-studierne.

Tysk: 
Anne og Katrine er nye forpersoner i fagrådet.

-e)

Mødeflyt: Det planlagte martsmøde ligger onsdag før påske (27/3) og foreslås flyttet 1 uge, til onsdag d. 3. 
april, kl. 9-12. Mødet foreslås afholdt online.

f)

Bevillinger: Ønsker SN at tilføje en grænse for studieleders bevilling til delegationsskrivelsen? 
1.000 kr. fastlagt som max.-grænse for bevillinger uden studienævnets godkendelse.

-g)

Sager til 

behandling: 

Eksamen

4. Orientering om 
eksamensklager

a) Der er i det akademiske år 2022/23 indkommet 1 eksamensklage på Danskstudiet.a)

Sager til 

behandling: 

Undervisning

5. Undervisningsevaluering, 
Tysk

a) Undervisningsevaluering, E23, Tysk:a)
De Tyskstuderende i studienævnet gennemgik undervisningsevalueringerne for efterårssemesteret 2023.
Der er overordnet set tale om positive undervisningsevalueringer.

Der var følgende bemærkninger til de enkelte evalueringer:
I valgfaget Mecklenburg-Vorpommern… har der været problemer med synopsis-eksamen•
Indføring i Litteratur- og sprogvidenskab: Svært at fagene er lagt sammen, hvilket ikke den 
begrænsede kommunikation med underviser ikke har hjulpet på. 

•

Faget evalueres på det næste møde i fagkollegiet.
Introduktion til Tyskstudiet: Hvad er Tysk?: Godt med arbejdsspørgsmål, men det er ikke alle 
underviserne, der benytter dem. De studerende ønsker en opsamling på dansk, mere konkrete 
deadlines samt en gloseliste

•

Sprog, samfund og historie 1: De 2 undervisere har forskellige forventninger til de studerendes 
opgaveskrivning

•

Af undervisernes kommentarer til evalueringen fremgår, at dét er et fokuspunkt til næste udbud
Language Management: Ønske om flere powerpoints og mere aktivitet i timerne•

Der har været gode svarprocenter og mange kvantitative kommentarer, hvilket er positivt!

SHH forfatter evalueringsrapport til SNs godkendelse.

Sager til 

behandling: 

Studieordninger

6. Fagbeskrivelser, STO24, 
Tysk

Indføring i sprog- og 
kulturvidenskab 1

1.

Introduktion til 
tyskstudiet, Hvad er 
tysk?

2.

a)

Fagbeskrivelser, valgfag, 
Tysk

Technology and 
Humanities, BA

1.

Technology and 
Humanities, KA

2.

b)

Studieordningens 
tekstdele, Tysk

BA centralfag1.
KA centralfag2.
Sidefag3.
Passus om 
undervisningsdeltag
else

4.

c)

Bilag 1, Tysk
BA centralfag1.
KA centralfag2.

d)

Kursusudbud, SASe)
Ændret bedømmelse, 
Projektorienteret forløb, 
Dansk

f)

Fagbeskrivelser, STO24, Tysk
Studienævnet godkendte fagbeskrivelsen, ændring i arbejdsformer, slettet Undervisningen skal primært 
ligge før efterårsferien

1.

Studienævnet godkendte fagbeskrivelsen, ændring i arbejdsformer, slettet Undervisningen skal primært 
ligge før efterårsferien

2.

a)

Fagbeskrivelser, valgfag, Tysk
Studienævnet godkendte fagbeskrivelsen1.
Studienævnet godkendte fagbeskrivelsen2.

b)

Studieordningens tekstdele, Tysk
Studienævnet godkendte studieordningens tekstdele1.
Studienævnet godkendte studieordningens tekstdele2.
Studienævnet godkendte studieordningens tekstdele3.
Studienævnet godkendte den foreslåede passus om undervisningsdeltagelse og flytning af 
undervisning

4.

c)

Bilag 1, Tysk
Studienævnet godkendte bilaget1.
Studienævnet godkendte bilaget2.

d)

Studienævnet godkendte ændringen af semesterplaceringen af SAS-kurserne 
The History of the Scandinavian Welfare State (fra forårs- til efterårsudbud)•
Scandinavian Welfare Culture (fra efterårs- til forårsudbud)•

e)

Studienævnet godkendte, at bedømmelsesformen for Projektorienteret forløb (for BA- og KA 2-faglig) ændres 
fra 7-trinsskala til B/IB. 

f)

Studienævnet ønsker at afsøge muligheden for, at den i punkt 6c4 vedtagne formulering også kan indføres i 
Dansk STO24. SHH afklarer.

Sager til 

behandling: 

Kvalitetspolitik

7. Referat, 

aftagerpanelmøde, Tysk

a)

Diskussionspunkt fra 

Studienævnet tog referatet til efterretning.a)

Studienævnet drøftede aftagerpanelets forslag om en onlinepaneldebat i F24 om job- og karrieremuligheder b)
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Kvalitetspolitik Diskussionspunkt fra 

aftagerpanel, Tysk

b)

Employabilitetc)

Evaluering af 

uddannelsens 

interessenter

d)

Studienævnet drøftede aftagerpanelets forslag om en onlinepaneldebat i F24 om job- og karrieremuligheder 
og bifaldt ideen. Studienævnet drøftede desuden aftagerpanelets plan om at opstarte et nyt 
mentorordningsforløb i efterårssemesteret 2024. Studienævnet bifaldt også denne plan. Studienævnet 
tilsluttede sig ideen om også at udbrede mentorordningen til BA-studiet.

b)

Studienævnet drøftede uddannelsernes employabilitetsindsatser med udgangspunkt i antallet af studerende, 
der følger et projektorienteret forløb og tallene for K4-7-ledigheden for KA-dimittenderne. Studienævnet fandt, 
at tallene var tilfredsstillende og besluttede, at der ikke skulle indføres yderligere tiltag i denne anledning. Der 
var følgende studiespecifikke kommentarer:

Dansk: I takt med at vi uddanner færre vil ledighedstallene forventeligt falde
Tysk: Grundet de små årgange og det lave antal dimittender, er disse tal meget usikre og i høj grad 
følsomme overfor tilfældigheder

c)

Der er ikke udtrykt kritik af studierne, hverken fra aftagerpanelers eller censorformandskabernes side.d)
Dog er der opmærksomhed på karaktergennemsnittene på Dansk, jf. censorformandskabets årsberetning. 
Punktet tages op igen ved en senere lejlighed.

Andre sager til 

behandling 

8. Ansøgning om midler, 

Tysk (MS)

a)

Ansøgning om støtte b)

Vinterstart på 

sidefag/tilvalg?

c)

Dialogforumd)

Ansøgning om midler til studietur, Tysk (MS): Der søges om 1.500 kr. til indgang (Noldemuseet og benzin) i 
kurset Indføring i sprog- og kulturvidenskab 1. Kurset har allerede modtaget 950 kr. i tilskud til biograftur, se 
pkt. 3c. Studienævnet besluttede at bevilge det ansøgte beløb på i alt 1.500 kr.

a)

Ansøgning fra Dionysos (festudvalget) om støtte til litterære arrangementer b)
Ansøgning fra Dionysos om i alt 4.500 kr. til:

30 indgangsbilletter á 50 kr. til forfattersalon med Laura Ringo, d. 27. marts 2024•
30 indgangsbilletter á 50 kr. til forfattersalon med Naja Marie Aidt, d. 24. august 2024•
Alternativt 30 x 50 kr. i tilskud til årskort•

Studienævnet besluttede, at støtte ansøgningen med i alt 3.000 kr. til de 2 forfattersaloner med hhv. Laura 
Ringo og Naja Marie Aidt. Fokus på at billetterne ikke går til spilde (skæringsdato for hvornår 
danskstuderende senest skal have bestilt - herefter gives fri til andre studerende). Studienævnet bad om en 
tilbagemelding på antal deltagere.

Studienævnet drøftede forslaget om muligheden for februarstart på studienævnets tilvalgsuddannelser:
Dansk: Det er muligt og muligheden for at vælge om, skal være der, men studienævnet forudser 
udfordringer med faglig progression og forsinkelse på opstart på kandidatstudiet. Det må også 
forventes, at der vil blive behov for flere individuelle studieplaner end det pt. er tilfældet. Studienævnet 
påpegede også, at der kan blive en udfordring i forhold til SU, nu hvor der ikke gives SU til et 
6.studieår.

•

Tysk: Det er muligt og muligheden for at vælge om, skal være der, men studienævnet forudser 
udfordringer med faglig progression og forsinkelse på opstart på kandidatstudiet. Det må også 
forventes, at der vil blive behov for flere individuelle studieplaner end det pt. er tilfældet. Studienævnet 
påpegede også, at der kan blive en udfordring i forhold til SU, nu hvor der ikke gives SU til et 
6.studieår.

•

SHH svarer med studieledere cc.

c)

Studienævnet valgte Dansk-studerende Rebekka Kollmorgen Pollov som repræsentant i rektoratets 
Dialogforum. SHH melder tilbage.

d)

Merit- og 
dispensationsansøg
ninger

9. Studentersagerne findes i 
SAGA

Lukket punkt.
Se det fortrolige referat.

Eventuelt10. Anne-Mette spurgte ind til stillingsopslag for koordinerede tutor til studiestart 2024. De stillinger der skal slås op 
er opslået. 

Katrine er udpeget koordinerende tutor for Tysk igen i år.

Mødet sluttede kl. 11.10.

Med venlig hilsen

Thomas Wiben Jensen

Studienævnsformand

Det Humanistiske Fakultet
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